
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Geachte lezer, 
 
Hierbij ontvangt u ons antwoord op de schriftelijke vragen ex art. 36 RvO van de heer 
N. Hilboesen (Stadspartij 100% voor Groningen), mevrouw E. Armut (CDA), 
mevrouw K. Blauw (PVV) en de heer L. van der Laan (Partij van het Noorden) over 
veiligheid en verlichting in Groningen. De vragen treft u als bijlage aan. 
 
1. De gemeente heeft eerder toegezegd de verlichting van de Martinitoren te willen 

herstellen. Wat is de huidige stand van zaken met betrekking tot dit project? 

a. Kunnen inwoners van de gemeente Groningen dit jaar nog rekenen op een 
verlichte Martinitoren? 

In eerdere berichtgeving hebben we aangegeven dat, vanwege mankementen in de 
bestaande materialen, de verlichting van de Martinitoren vervangen zal worden door 
dynamische ledverlichting. We hebben hiervoor een aantal testen uitgevoerd met de 
nieuwe duurzame verlichting. Dit leverde een aantal aanvullende inzichten en 
actiepunten op die nodig zijn om de nieuwe verlichting goed te laten functioneren. We 
werken hier nu volop aan, zodat het nieuwe verlichtingssysteem zo spoedig mogelijk 
geplaatst kan worden.  
We verwachten dat de Martinitoren medio 2025 weer verlicht kan worden. Het exacte 
moment is mede afhankelijk van een omgevingsvergunning, levertijden en geschikte 
weersomstandigheden (vanwege het werken op hoogte).  
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b. Is het college het met onze fracties eens dat een onverlichte toren ook een 
negatief effect heeft op het Martinikerkhof, waar relatief veel criminele 
activiteiten plaatsvinden? 

 
Het Martinikerkhof is een mooie en bijzonere locatie in de binnenstad van Groningen.  
We zijn het met uw fracties eens dat verlichting bijdraagt aan het veiligheidsgevoel 
van de inwoners en bezoekers van de stad Groningen. Slechte dan wel onverlichte 
straten worden over het algemeen vermeden. Dit heeft als effect dat er nog minder 
straatverkeer is en minder sociale controle. Hierdoor wordt het plegen van strafbare 
feiten vereenvoudigd; daders kunnen dan onherkenbaar en in de anonimiteit strafbare 
feiten plegen.  
 
Met betrekking tot de Martinitoren zijn we echter van mening dat een onverlichte 
toren geen negatief effect heeft op het Martinikerkhof, aangezien de verlichting van de 
toren niet bijdraagt aan meer licht op het kerkhof. Dit laat onverlet dat we, zoals we 
reeds bij vraag 1a hebben aangegeven, ernaar streven om de verlichting van de 
Martinitoren zo spoedig mogelijk te herstellen.  
 
2. Tijdens gezamenlijke veiligheidstours zijn veiligheidsrisico’s op donkere locaties 

gesignaleerd. Is het college zich bewust van deze meldingen? 

Onoverzichtelijke en donkere plekken in de leefomgeving beperken de mogelijkheden 
voor sociale controle en leiden tot een gevoel van onveiligheid. Van nature hebben 
mensen de voorkeur om in het donker wegen te gebruiken die goed verlicht zijn en 
waar voldoende bewegingen in het straatverkeer plaatsvinden. Wanneer er sprake is 
van slechte dan wel onverlichte straten, dan worden deze locaties over het algemeen 
onveilig beschouwd en meer vermeden. Dit heeft als effect dat er nog minder 
straatverkeer is en er minder sociale controle is.  
 
In het kader van de nieuwe beheerstrategie zullen we vooral bij vervangingsprojecten 
streven naar een zodanige aanpassing van de openbare ruimte waarmee we waarmee 
we waar mogelijk (rekening houdend met gewenste donkerte) donkere plekken kunnen 
verhelpen. Met aanpassingen in openbare verlichting kunnen we hierin verbetering 
aanbrengen. Ook in het dagelijks onderhoud zetten we dan in op het versterken van 
veiligheidsgevoel, door het behouden van zichtlijnen voor sociale controle.  
 
3. Tijdens gezamenlijke veiligheidstours valt op dat gebieden waar zich veel 

criminele activiteiten afspelen veelal slecht verlicht zijn. Is het college zich hiervan 
bewust en is het college bereid hier actie op te ondernemen? 

De verlichting in delen van de binnenstad nadert het einde van de levensduur. 
Storingen aan de bestaande verlichting proberen we telkens zo spoedig mogelijk te 
repareren. Voor de langere termijn werken we in het kader van het programma 
binnenstad aan een nieuw integraal verlichtingsplan. Daarin gaan we in op de 
belangrijkste aspecten van de verlichting. Naast het overschakelen op ledverlichting, 
willen we dan ook moderne materialen toepassen die een beter en fraaier lichtbeeld 
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geven aan de plekken in de binnenstad waar dat het meest gewenst is. We verwachten 
dit verlichtingsplan begin volgend jaar aan u voor te leggen. We gaan ervan uit dat na 
de vervanging de openbare verlichting in de binnenstad beter en stabieler werkt, wat 
mogelijk ook een positieve invloed heeft op het verminderen van criminele activiteiten 
op die plekken. Het risico dat criminele activiteiten vervolgens verschuiven naar 
andere plekken is echter wel aanwezig. 
 
4. Op veel fietspaden en in andere openbare ruimtes staat de verlichting structureel 

uit of werkt deze niet naar behoren. Kan het college een inventarisatie geven van 
de huidige staat van de openbare verlichting? 

a. Wat zijn de oorzaken van de gebrekkige verlichting op diverse plekken 
en wat is de planning voor verbetering? 

Zonder dwingende redenen en communicatie naar de burgers wordt verlichting nooit 
structureel uitgezet. Wel kan de indruk gewekt worden dat de verlichting is uitgezet 
als er sprake is van een kabelstoring waardoor veel lichtpunten uitvallen. 
Door vele civieltechnische werkzaamheden in de stad en door activiteiten van 
netbeheerders raken helaas soms kabels beschadigd en vallen delen van de verlichting 
uit.    

 
b. wat is de planning voor verbetering? 

Ondanks dat we bezig zijn met het verduurzamen en moderniseren van de openbare 
verlichting, kunnen we helaas niet voorkomen dat verlichting uitvalt als gevolg van de 
werkzaamheden in de openbare ruimte. 
Wel zijn we voortdurend in gesprek met derde partijen (telecom- en nutsbedrijven, 
civiele aannemers) hierover en pakken we klachten en meldingen adequaat en zo snel 
mogelijk op.  
 
5. Is het college bereid om samen met bewoners en ondernemers in gesprek te gaan 

over oplossingen voor verlichting die zowel de veiligheid als de uitstraling van 
Groningen kunnen verbeteren? 

We vinden het belangrijk om zowel met inwoners als met ondernemers in gesprek te 
blijven en hen waar mogelijk te betrekken. Zo hebben we overleg gehad met 
ondernemers omtrent verlichting van het bedrijventerrein Eemspoort. Ook in het kader 
van de verduurzaming van de openbare verlichting hebben we overleg gehad met 
inwoners. Zo hebben we overlegd over armaturen in Vinkhuizen. Maar ook over kleur, 
verblinding, instraling etc. hebben we overleg gehad. Ook in de toekomst zijn we 
uiteraard bereid om een gesprek aan te gaan.  
 
 
Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 


